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Abstract (en)
The invention relates to a lifting device (10) for disabled persons (12) which comprises at least one height-adjustable lever arm (24, 120) with at
least one suspension point (26, 28, 132) for one end (30, 32, 134) of a tensile element (34) which can be placed under the armpits (40, 42) of
the persons (12) to be lifted and/or transported. In order to ensure uniform transmission of forces upon the person during lifting or lowering and
transporting it is proposed that the tensile element (34) be a resilient tube (34), or sections of such a tube, which can be filled with a fluid. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung bezieht sich auf einen Lifter (10) für körperbehinderte Personen (12), umfassend zumindest einen höhenverstellbaren Hebearm (24,
120) mit zumindest einem Aufhängepunkt (26, 28, 132) für ein Ende (30, 32, 134) eines Zugelementes (34), das unter Achselhöhlen (40, 42) der
zu hebenden und/oder zu transportierenden Personen (12) legbar ist. Um beim Anheben bzw. Absenken und Transportieren gleichmäßige Kräfte
auf die Person zu übertragen, wird vorgeschlagen, daß das Zugelement (34) ein mit einem Fluid füllbarer elastischer Schlauch (34) oder Abschnitte
eines solchen ist. <IMAGE>
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